
 

 

Let op: deze terugkoppeling is nog niet vastgesteld in de Algemene Vergadering, maar al 

wel als concept verspreid onder de deelnemers van de MRA via de MRA-website 

 

1. Opening en mededelingen 
Bij aanvang van de vergadering is geconstateerd dat zowel de voorzitter als de vice-voorzitter 
afwezig zijn. Voorzitter Jos Wienen heeft daarom Joyce Langenacker gevraagd om de 
vergadering voor te zitten, als lang gediende in de MRA, en als vertegenwoordiger van een 
kleinere gemeente.  
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Aanwezigen Joyce Langenacker (eenmalig voorzitter bij afwezigheid Jos Wienen en Hein vand der 

Loo, Ouder-Amstel),  Chris Jansen (provincie Flevoland), Ali Bal (Beverwijk), Aad 

Schoorl (Heemskerk), Marja Ruigrok (Vervoerregio Amsterdam),  Pieter Heiliegers 

(Uithoorn),  Ineke Bakker (Lelystad), Lars Carree (Zandvoort), Frans Cornelis 

(Blaricum), Tjapko Poppens (Amstelveen), Erik Boog (Diemen), Eveline Stam 

(Heemstede), Arno Scheepers (Hilversum), Flip de Groot (Laren), Ellen van Selm 

(Purmerend), Crys Larson (Wijdemeren), Marian van der Weele (Waterland), Marianne 

Schuurmans-Wijdeven (Haarlemmermeer), Lieke Sievers (Edam-Volendam), Jan 

Hamming (Zaanstad), Julius Lindenbergh (Almere), Marvin Polak (Oostzaan), 

Sebastiaan Nieuwland (Uitgeest),  

 

 

Aanwezige leden 

van het Bestuur 

 

 

Ondersteuning 

 

Gasten 

 

Leen Verbeek (2e vicevoorzitter Bestuur), Reinier van Dantzig (lid Bestuur), Hugo 

Bellaart (lid Bestuur), Marja Ruigrok (lid Bestuur), Jeroen Verwoort (lid Bestuur), 

Stephanie Onclin (lid Bestuur), Dennis Grimbergen (lid Bestuur) 

 

Emiel Reiding (Directeur MRA), Remco Rienties (secretaris Algemene Vergadering)  

 

Melissa Rotteveel (projectleider nieuwe MRA Agenda), Els Meines (projectleider 

NOVEX uitvoeringsstrategie) 
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Vaststellen van de agenda 
De agenda is zonder wijzigingen vastgesteld. 

Overige mededelingen 
Op 17 januari is de lancering van de pilot voor de MRA vertegenwoordiging in Brussel. De 

leden van de AV hebben hier allen een uitnodiging voor ontvangen. 

Emiel Reiding licht toe dat Hein van der Loo vandaag afwezig is, omdat hij namens de MRA de 

EMA Conferentie in Helsinki bijwoont. Daarbij is ook gemeld dat de MRA volgend jaar 

gastheer mag zijn voor de EMA Conferentie.  

Ook is gemeld dat we als MRA in nauw contact staan met SAIL. Dit zal gelijktijdig plaatsvinden 

met Amsterdam 750, en gaat ook over thema’s als inclusie, duurzaamheid, en andere thema’s 

waar we als MRA ook aan werken. Het is belangrijk om met grote evenementen met een 

sterke regionale component (en een logica vanuit het netwerk of de inhoud) goed contact te 

onderhouden. 

 

2. Vaststellen terugkoppeling AV 23 juni 2023  
Bij de terugkoppeling van de vorige bijeenkomst heeft Marianne Schuurmans -Wijdeven 

aangegeven dat zij zich niet herkent in de tekst die staat bij het stuk over het PHO sociaal en 

haar zorg of er geen vierde platform ontstaat. De directeur van de MRA heeft daar antwoord 

op gegeven; dit pho is geen voorloper van een vierde platform. Mevrouw Schuurmans heeft 

aangegeven dat ze graag de zin over de financiering uit het verslag wil schrappen, en ze heeft 

ook niet gezegd dat het wethouders vrij staat om bij elkaar te komen, maar dat zij het heel 

goed vindt dat wethouders bij elkaar komen. 

Pieter Heiliegers vult daarop aan dat verderop in het verslag ook wordt gesuggereerd dat er 

ambtelijke ondersteuning bij het PHO Sociaal is, die gefinancierd wordt door de MRA Directie. 

Dat is niet zo, dus die indruk moet ook niet worden gewekt. Deze suggestie wordt 

gecorrigeerd.  

| Afspraak 2.1 | - De terugkoppeling van de AV van de bijeenkomst van 23 juni 2023 is 

onder voorbehoud van gemaakte opmerkingen vastgesteld 

 

3. Actualiteiten 
Naar aanleiding van het overzicht van actualiteiten zijn ter vergadering een aantal vragen 

gesteld of opmerkingen gemaakt.  
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Bij het punt over goederenvervoer over spoor is geconcludeerd dat als we hoger frequente 

spoorverbindingen willen, dat deze dan ten koste gaan van goederen vervoer over spoor. Dat 

is aanleiding om het hier met elkaar goed over te hebben in het Platform Mobiliteit. 

Ook ontstond naar aanleiding van het actualiteiten overzicht een gesprek over het PHO 

sociaal en sociale onderwerpen. Een aantal leden van de Algemene Vergadering lijkt het 

interessant om leden van het PHO Sociaal een keer uit te nodigen in de AV. Andere leden van 

de AV en vertegenwoordigers van het Bestuur geven aan dat de sociale onderwerpen juist 

goed geagendeerd moeten worden in de Platforms, en verbonden moeten worden aan 

onderwerpen die daar spelen. Het belang van Brede Welvaart en het breder kijken dan alleen 

de klassieke onderwerpen uit Ruimte, Economie en Mobiliteit wordt door de AV-leden 

gedragen. Daarbij is aangegeven dat deze onderwerpen goed belegd moeten worden in de 

bestaande Platforms.  

Een andere actualiteit die besproken is, is Prinsjesdag. Een groot deel van het geld dat door 

het Rijk ter beschikking was gesteld voor het doortrekken van de Noord-Zuid lijn wordt 

teruggenomen ter dekking van andere tekorten. Dat heeft enorme gevolgen voor het 

mobiliteitssysteem in de regio. We gaan nu flink lobbyen om het Rijk aan de gemaakte 

afspraken te houden. Dat is niet alleen belangrijk voor onze regio, maar voor het hele land, 

gezien de doorwerking naar het spoor en internationale treinverbindingen. Dit brengen we als 

MRA in voor de komende formatie.   

4. MRA Agenda en NOVEX Uitvoeringsstrategie 
Ter vergadering is door de projectleiders van de MRA Agenda en de NOVEX 

Uitvoeringsstrategie een gezamenlijke presentatie gegeven om de stand van zaken van beide 

processen toe te lichten, en ook nog een keer goed het onderscheid tussen beiden te duiden. 

In de AV is breed waardering uitgesproken voor hoe beide processen worden aangepakt; 

hoewel ze erg complex zijn, worden dingen toch goed in beeld gebracht, helder uitgelegd, en 

worden zorgvuldige processen doorlopen. 

Naar aanleiding van de presentatie zijn een aantal vragen gesteld en opmerkingen gemaakt. 

In de NOVEX Uitvoeringsstrategie worden keuzevraagstukken uitgewerkt. Deze hebben ook 

een bestuurlijke component: de AV vindt het daarom belangrijk dat ze goed worden 

besproken in alle drie de platforms. Hiervoor moeten ze nog wel iets verder worden 

uitgewerkt / tastbaarder zijn. Een andere optie (gezien de vaak beperkte tijd in de Platforms) 

is om hier een speciale thematische bijeenkomst voor te organiseren, met een brede 

bestuurlijke uitnodiging. Er is hierbij ook een link met de verkiezingen en het nieuwe kabinet. 

We hebben veel basisinformatie, maar we hebben nog niet het politiek-bestuurlijke verhaal, 

en dat hebben we wel nodig in de formatie. Daar zijn we nu zelf als MRA aan zet om ons eigen 
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verhaal te maken, wat we in de formatie kunnen insteken. Deze keuzes zijn nodig, sommigen 

daarvan kosten geld, anderen kosten geen geld, maar zijn wel noodzakelijk. De bedoeling is 

dat we hiervoor iemand extern inhuren die dat voelbaar en tastbaar kan maken. Daar gaan 

we de Platforms ook goed bij betrekken.  Het primaat hiervoor ligt bij het platform Ruimte.  

In de AV is ook geconstateerd dat gebiedsgerichte financiering voor kleinere gemeenten heel 

belangrijk is. Het is daarom heel belangrijk om dit traject ook goed te bespreken met en in de 

deelregio’s. We moeten elkaar stevig vasthouden, en tijdig zien waar het schuurt, om daar 

dan vervolgens met elkaar goed het gesprek over te voeren.  

Het belang van het goed betrekken van het onderwerp Metropolitaan Landschap bij de 

NOVEX wordt benadrukt. Ook wordt benadrukt dat een goed lobby plan, niet alleen met het 

bestuur maar ook met de Platforms belangrijk is richting de verkiezingen voor de Tweede 

Kamer. 

5. Tussentijdse evaluatie implementatie Samenwerkingsafspraken 
Er is gereflecteerd op de voorliggende notitie door een ronde te maken langs de aanwezigen. 

Daarbij zijn een diverse punten naar voren gekomen (ter illustratie van het gesprek wat is 

gevoerd; het is input vanuit deelnemers of deelregio’s, niet per se de mening van de voltallige 

AV):  

• Landschap zou iets nadrukkelijker onder het Platform Ruimte mogen worden 

gepositioneerd. Het is nu een beetje een coalition of the willing, en dat mag wel iets 

steviger. 

• De wensen en opvattingen bij de Termijnagenda zijn wellicht wel wat veel van het 

goede: in de toekomst kunnen we dit misschien wel loslaten, maar anderzijds 

vergroot het ook de betrokkenheid.  

• De rol van het Bestuur is platform overstijgend, en dat moet vooral vast worden 

gehouden. Het bestuur heeft vooral een rol in het agenderen en in de lobby. Input 

en inhoud moet daarbij afkomstig zijn vanuit de Platforms. De rol van de AV is die 

van primaire link naar de deelnemers, in het werken naar de integraliteit.  

• Ga geen nieuwe pijlers maken, maar blijf juist zoeken naar platform overstijgende 

thema’s die goed in de platforms moeten landen (duurzaamheid, brede welvaart, 

sociaal, etc) 

• Transparant zijn over wat je doet, en ook over wat je niet doet 

• Een matrix van de onderwerpen per platform en hoe die zich tot elkaar verhouden 

zou handig zijn 

• Voordat we anders gaan kijken en anders gaan doen, moeten we onszelf eerst de 

vraag stellen waarom iets niet werkt.  
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• Alertheid op de positie van Raden en Staten is op zijn plaats. We moeten daarbij ook 

oog hebben voor meerderheids / minderheids besluiten. Sturing houden op de 

gezamenlijke belangen van platforms. Veel problematiek ligt op het snijvlak van 

meerdere platforms, dat vraagt om een integrale benadering. 

• Ook goed om op de eigen rol als AV te reflecteren. Algemene kaders stellen. 

Ambassadeurs rol beter vervullen, daar valt meer uit te halen. 

• We moeten juist wel ruimte hebben voor nieuwe initiatieven of onderwerpen. We 

zijn een informeel netwerk, en we moeten graag mee willen ademen met 

maatschappelijke ontwikkelingen in het land. Daar zit juist onze kracht als netwerk. 

Je wilt ruimte hebben om in te kunnen spelen als je kansen ziet.  

 

6. Rondvraag en sluiting 
Bij de rondvraag is stilgestaan bij het afscheid van Leen Verbeek hij gaf aan dat de leidende 

positie van de regio Amsterdam in Nederland een schommelbeweging kent: soms zijn we heel 

leidend, andere tijden is onze regio juist een beetje taboe in Den Haag. We zitten nu weer in 

een mindere fase: hoe kunnen we ervoor zorgen dat onze regio weer een leidende positie 

krijgt? 

 

 


